



တၢ်ကဘၣ်ထုးကွၢ်တၢ်ပၣ်ဒုၣ်ပၣ်ကမၣ်အမူးအရၢ်လၢပုၤလၢအရဲၣ်ကျဲၤတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲ လၢတၢ်ကမၤကညီၤမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤအဂ့ၢ်တဘျီၤ

မုၢ်နံၤ - ၁၄.၈.၂၀၂၀

ကညီၤပိၣ်မုၢ်ကရၢၤပၣ်ဒုၣ်ပၣ်ကမၣ်တၢ်ဖီၣ်ဝဲ ကညီၤဖိသၢၤဒီး က့ၤကိးအိၤဆူၤပၤကီၢ်ဝဲၤလီၢ် လၢတၢ်သံကွၢ်သံးဒီးအဂီၢ် ခိဖျိအဝဲ
သ့ၣ်ရဲၣ်ကျဲၤလၢကမၤဝဲ ကညီၤမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤလၢဝၢ်တကူၣ်အပူၤဖဲလၢအိၣ်ကွၢ် ၁၂သီ, ၂၀၂၀နံၣ်အနံၤန့ၣ်လီၤ. မးစ့ၣ်ထွဲဘၣ်တၢ်
ပံးန့ၣ်အတၢ်မူးလၢ တၢ် ဘျၢသဲစး နီၣ် ဂံၢ် (၁၉) လၢအမ့ၢ်တၢ်ဟးပၣ်ဖျါထီၣ်သးလၢ တၢ်ဘျၢတၢ်ဘျီအပူၤ ဒီးတၢ်ရီၢ်ဖိၣ်သးလၢ
တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အသဲစးအဖီလၢခိဖျိလၢပူၤကွၢ်တနံၣ် အဝဲပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလၢတၢ်ကမၤဝဲကညီၤမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤအတၢ်ရဲၣ်
တၢ်ကျဲၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်သးစၢ်ခံၤလၢအမ့ၢ်စီၤဆၢကွၢ်လၢဒီးစးသ့စီၣ်မ့ၢ်တၢ်ပျၢ်ဖျဲးကွၢ်အိၤလၢပၤကီၢ်တၢ်ဒုးယၢ်
ဘၣ်ဆၢအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲၣ်တၢ်မူးတၢ်ရၢ်လၢတၢ်ဘျၢသဲစးနီၣ်ဂံၢ်(၂၀)လၢသဲစးတခါယိၣ်အဖီလၢန့ၣ်လီၤ. သးစၢ်ခံၤ
အံၤတၢ်မ့ၢ်ပျၢ်ဖျဲးကွၢ်အိၤဘၣ်ဆၢတၢ်တဲတၢ်ပၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢကဘၣ်အိၣ်ဒီးဝဲဆူၣ်ညါ၁၅သီဘၣ်ယးအဝဲသ့ၣ်တၢ်မူးတၢ်ရၢ်အဂ့ၢ်
န့ၣ်လီၤ. ကိးနံၣ်ဒဲးကညီၤကလုာ်လၢသးနံၣ်လီၤ ဆီလိာ်အသးတဖၣ်ဖဲပၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အသးတပူၤယိၣ်ဒီးသိးကပၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ပၣ်လၢ
ပၣ်ကပီၤကညီၤတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤခိဖျိတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ယူးယိၣ်ဆူၣ်ကညီၤတၢ်ပၣ်ဆၢခိၣ်န့ၣ်နီၣ်ကိၢ်ခိၣ်စီၤဘးအူၤကွဲးဒီးကညီၤတၢ်ပၣ်ဆၢခိၣ်
န့ၣ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်ခဲလၢန့ၣ်လီၤ. ကညီၤကလုာ်မ့ၢ်ဂ့ၤ. ကလုာ်န့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤတအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကမၤဘၣ်ဝဲအဝဲသ့ၣ်
အမၤထူၤရၢၤအမုၢ်နံၤလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤဘၣ်အံၤတၢ်တူၢ်လိာ်အိၤတသ့ဘၣ်.

ပုၤလၢအရဲၣ်အကျဲၤတဖၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဘၣ်ယးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ကစးထီၣ်အသးဖဲဂီၢ်ခိ(၈)
န့ၣ်ရဲၣ်တုၤဟါခိ(၂)န့ၣ်ရဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢသန့က့အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်တြီအိၣ်ဖဲလၢပယီၤပၤကီၢ်ပဲကိးဒီးဖီၣ်ဝဲပုၤ
လၢအရဲၣ်ကျဲၤတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်မၤလၢကပီၤအမူးအံၤဖဲဂီၢ်ခိ(၁၀:၃၀)န့ၣ်ရဲၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တပျံၤတဖုးပုၤလၢအဟဲထီၣ်
တၢ်မၤလၢကပီၤအမူးတဖၣ်ဒီးသိးကဘၣ်ထုးလီၤကွၢ်တၢ်ကယၢ်ကယဲတဖၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ကပံးန့ၣ်ကွၢ်ကယဲတၢ်ပိးတၢ်လိခဲ
လၢန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဟဲထီၣ်တၢ်မၤလၢကပီၤအမူးတဖၣ်ဆၢထၢတပူၤယိၣ်ဒီးပုၤလၢအရဲၣ်ကျဲၤတၢ်တဖၣ်ဒီးတဲဘၣ်ပယီၤပၤ
ကီၢ်လၢ ပယီၤပၤကီၢ် မ့ၢ်တပျၢ်ဖျဲးကွၢ် ပုၤလၢအတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲရဲၣ်ကျဲၤတၢ်တဖၣ်ဘၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်တမၤထွဲအတၢ်ယုၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
ဘၣ်ဆၢသန့က့တၢ်ဆၢကတီၢ်ယံၣ်ထီၣ်ဒီးပုၤလၢအဟဲထီၣ်တၢ်မၤလၢကပီၤအမူးတဖၣ်အိၣ်ဒီးတပျံၤတဖုးအယိၣ်အဝဲသ့ၣ်ထုး
လီၤကွၢ်တၢ်ကယၢ်ကယဲဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဂီၤ(posters)ဒီးလံာ်(banners)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်လီၤသးအုးဒိၣ်မးတခါ ခိဖျိပထံၣ်ဘၣ်လၢအဲၣ်အဲလံာ်ဒိၣ်(NLD) ကမျၢၢ်ပဒိၣ်အတၢ်ပၤတၢ်ပြးအဖီလၢအံၤ တၢ်ပၣ်ကဲဒီးပၣ်
လုာ်ပၣ်ပူၤကလုာ်န့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကကၢၤယၢ်ကညီၤဖိအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တဖၣ်တအိၣ်ဝဲဘၣ်
အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၤဆီဒိၣ်တၢ်ဖဲပယီၤတဖၣ်မၤလၢကပီၤဘၣ်အဝဲသ့ၣ်အမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤကိးနံၣ်ဒဲးလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်တြီမၤတံာ်တံာ်
အဆၢကတီၢ်, ကညီၤဖိတဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲၣ်တၢ်တြီမၤတံာ်တံာ် လၢကမၤဝဲကညီၤမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤလၢအဲၣ်အဲလံာ်ဒိၣ်(NLD) ပ
ဒိၣ်တၢ်ပၤအဖီ လၢ အံၤ ပၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤ ထီၣ်ဒဲးဒိၣ်မိၣ်ကရၢၢ်စံၣ် တၢ်ပၣ်လုာ်ပၣ်ပူၤတဖၣ်ဒီး
မၤဘၣ်ဒိၣ်ကလုာ်န့ၣ်အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤလၢအဒုးဆူၣ်ထီၣ်ကညီၤကလုာ်တၢ်သးတဖျၢၣ်ယိၣ်ဒီးကညီၤကလုာ်တၢ်ဂဲၤ
လိာ်လၢအမ့ၢ်အတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအကျဲၤအကျဲၤလၢအတတီၢ်တတြီတဖၣ်အံၤပၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢကလုာ်န့ၣ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တ
ဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဆီၣ်တၢ်မၤနၢၤဒီးအိၤလၢကျဲၤလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆီကတီၢ် တၢ်ကမၤဝဲတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဘၣ်ယး ကညီၤမၤထူၤရၢၤမုၢ်နံၤတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအံၤ တမ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဆီကတၢ်တဘျီ
လၢအဲၣ်အဲလံာ်ဒိၣ်(NLD)ပဒိၣ်တၢ်ပၤအဖီလၢဘၣ်. လၢအပူၤကွၢ်တနံၣ်ပုၤတဝၢ်အပူၤတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲတဖၣ်ဘၣ်တၢ်တြီအဝဲသ့ၣ်
လၢကသ့ဝဲတၢ်ကတီၢ် “ မၤထူၤရၢၤ ” လၢအပၣ်ဖျါထီၣ်အဲၣ်အဲလံာ်ဒိၣ်(NLD) ပဒိၣ်အကျဲၤသနူၤလၢအမၤစၢ်လီၤကလုာ်န့ၣ်တဖၣ်ဒီး
အတၢ်စိတၢ်ကမိၤသုတအိၣ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပယုထိန်ဆူ ကြီးတဒါ ပၤကီၢ်အအိၣ်လၢ ကထူးကွံာ်တၢ်မူးတၢ်ရၢ်တဖၣ် လၢစီၤဆၣ်ကွၢ်လၢ ဒီးစးသ့စီၣ်မ့အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပယုထိန်စ့ၢ် ကိးဆူကြီးတဒါ စံၣ်ညိၣ်ပိတုကွၢ်ဘျီၣ်လၢ ကထူးကွံာ်တၢ်မူးတၢ်ရၢ်လၢ မးစ့ၣ်ထူအဖီခိၣ် တဘျီယီၤန့ၣ်လီၤ. အဲၣ်အဲ လၢဒံၣ် (NLD) ပဒိၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်မူဒါယၢယၢစုၣ်စုၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢတၢ်ကသ့ၣ်ထိၣ် ဒံၣ်မိၣ်ကရူၣ်စံၣ်ကီၢ် စံၣ်စၢဖျိၣ်ကီၢ် စၢဖျိၣ်သနူလၢအဟံးကဲၤ ကလုာ်န့ၣ်တၢ်စံၣ်စီၤတဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်လံၤလၢတၢ်ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်မူဒါ ဒီးတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ကလုာ်န့ၣ်တဖၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တုၤသိးတုၤသိးလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးကဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိး

- ၁. နီၢ်ကညီဖိ + ၆၆၈၀၂၉၅၅၀၃ (ကညီကျိၣ်, ကိၤလၢဝါကျိၣ်)
- ၂. နီၢ်ဆၢဆၢ + ၉၅၉၂၅၅၈၁၇၀၉၂ (ပယီၤကျိၣ်, ကညီကျိၣ်, ကိၤလၢဝါကျိၣ်)